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Spørgsmål 

Vil ministeren kommentere henvendelsen af 7/6-23 fra Danske Juletræer om Juletræer og 

CO2 afgift, jf. MOF alm. del - bilag 420? 

 

Svar 

I henvendelsen til Miljø- og Fødevareudvalget beskriver brancheforeningen Danske Jule-

træer, at juletræsproduktion bør fritages fra en eventuelt CO2e-afgift på landbruget.  

 

Hertil bemærkes 

Regeringen vil fremlægge et forslag til en klimaafgift på landbruget, når ekspertgruppen 

for en grøn skattereform har fremlagt deres konklusioner. 

 

Som det fremgår af regeringsgrundlaget, skal en kommende CO2e-afgift for landbruget 

sikre, at land- og skovbruget når det bindende klimamål for land- og skovbrugssektoren 

på 55-65 pct. i 2030 i forhold til udledningerne i 1990.  

 

Afgiften skal udformes på en måde, hvor erhvervet understøttes, således at erhvervets 

konkurrenceevne ikke forringes, og der dermed ikke flyttes arbejdspladser ud af landet 

samlet set. Implementeringen sker dermed i tråd med det, som et bredt flertal i Folketin-

get stod bag med klimaloven fra 2020: ”Indfrielsen af Danmarks klimamål skal ske så om-

kostningseffektivt som muligt under hensyntagen til både den langsigtede grønne omstil-

ling, bæredygtig erhvervsudvikling og dansk konkurrencekraft, sunde offentlige finanser 

og beskæftigelse, samt at dansk erhvervsliv skal udvikles og ikke afvikles.” Opgaven med 

at nå klimamålene er ikke let. Der skal ske en afvejning af mange forskelligrettede hensyn, 

herunder konkurrenceevne, social sammenhængskraft samt et stærkt velfærdssamfund. 

 

Et bredt flertal i Folketinget har nedsat ekspertgruppen for en grøn skattereform, der skal 

se på fordele og ulemper ved en reguleringsløsning for landbrugssektoren, en tilskudsløs-

ning inden for EU’s landbrugsstøtte og en CO2e-afgift eller en kombination af disse. I 

den forbindelse undersøges også, hvordan der tages højde for den kulstofoptagning, der 

kommer fra plantning af skov. Ekspertgruppen forventes at offentliggøre sine anbefalin-

ger i efteråret 2023.  
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